

MARCH / MARS**AUSTRALIA**

EO Australia & New Zealand : [Submission by Employee Ownership Australia to the Senate Enquiry into the Future of Work and Workers, 9th February, 2018.](#)

Texte de la réponse de l'EOA à l'enquête du Sénat sur le devenir du Travail et des Travailleurs, 9 février 2018


[In Conversation With Incoming EOA Chair Benjamin Morris](#)

Rencontre avec le nouveau Président Benjamin Morris


[What are the biggest issues facing employee ownership in Australia](#)

Quels sont les principaux problèmes auxquels l'actionnariat salarié est confronté en Australie

BELGIUM

	ETION : Komende activiteiten
	Dinsdag 17 april - 08:00u Themagroep: Circulaire Economie
	Dinsdag 17 april - 18:30u Owners Table
	Donderdag 19 april - 12:30u Workshop 'Hoe stuur ik mijn organisatie naar zelfsturing?'
	Vrijdag 20 april - 11:45u Exclusief lunchgesprek met Marc De Vos (Itinera Instituut)
	Meer activiteiten

CANADA

	ESOP ASSOCIATION CANADA : Upcoming Events :
	• Calgary Breakfast Series – Employee Ownership (ESOP Builders Inc. and Family Enterprise Xchange) - April 18, 2018
	• ESOP Wisdom Group (ESOP Builders Inc.) - Edmonton, AB - June 4, 2018 Canadian Employee Ownership Conference - Edmonton, AB - June 4-6, 2018

EUROPE

ESMA : [ESMA proposes simplifications to prospectuses format and content](#)

The European Securities and Markets Authority (ESMA) is publishing the first Part of its Technical Advice (TA...[esma31-62-800 final report on technical advice under the pr.pdf](#))


ESMA: l'ESMA propose des simplifications des prospectus, tant dans leur forme que dans leur contenu.

L'Autorité Européenne des valeurs mobilières et des Marchés (ESMA) vient de publier la première partie de son avis technique (TA...[esma31-62-800 final report on technical advice under the pr.pdf](#))

GERMANY

	<p>AGP : Jahrestagung Mitarbeiterbeteiligung Am 16. Mai 2018 findet am Firmensitz der Evonik Industries AG in Essen die Jahrestagung Mitarbeiterbeteiligung statt. Die bundesweit einzigartige Tagung informiert Unternehmen sowie Vertreter aus Politik, Verbänden und Gewerkschaften über Chancen und Möglichkeiten der finanziellen Teilhabe der Mitarbeiter an ihren Unternehmen.</p> <p>Als Referenten und Impulsgeber werden u.a. Staatssekretär Dr. Edmund Heller, Thomas Wessel, Personalvorstand und Arbeitsdirektor der Evonik Industries AG, der Ökonom Prof. Dr. Jens Südekum und die Professorin für Personal- und Unternehmensführung Dr. Astrid Szebel-Habig ihre Positionen und Sichtweisen einbringen. Für sein beispielhaftes Mitarbeiterbeteiligungsprogramm wird außerdem im Rahmen der Tagung der Gründer und heutige Beiratsvorsitzende der Goldbeck GmbH, Herr Ortwin Goldbeck mit den „AGP Sternen 2018“ ausgezeichnet. >>Anmeldung und Programm</p> <p>Participation annuelle des employés <i>Le 16 mai 2018, l'Assemblée annuelle de la participation des employés aura lieu au siège de Evonik Industries AG à Essen. Cette conférence, unique à l'échelle nationale, informe les entreprises ainsi que les représentants politiques, les associations et les syndicats sur les chances et les possibilités de la participation financière des employés dans leurs entreprises.</i></p> <p><i>En tant qu'orateurs et promoteurs, Monsieur le Secrétaire d'État Dr. Edmund Heller, Thomas Wessel, directeur des ressources humaines et directeur du travail d'Evonik Industries AG, le Dr. Jens Südekum, Professeur d'Economie et le professeur pour le personnel et la gestion d'entreprise Astrid Szebel-Habig donneront leurs positions et leurs perspectives. Pour le programme exemplaire de participation des employés, les fondateurs et le comité consultatif actuel de Goldbeck GmbH, M. Ortwin Goldbeck, recevront les «AGP Stars 2018» au cours de la conférence. >> Inscription et programme</i></p> <p>Annual Meeting Employee Participation On May 16, 2018, the Annual Meeting of Employee Participation will be held at the headquarters of Evonik Industries AG in Essen. The nationwide unique conference informs companies as well as representatives from politics, associations and trade unions about chances and possibilities of the financial participation of the employees in their enterprises.</p> <p>As speakers and impulses, Mr. State Secretary Dr. Edmund Heller, Thomas Wessel, Chief Human Resources Officer and Labor Director of Evonik Industries AG, economist Prof. dr. Jens Südekum and the Professor for Personnel and Corporate Management Astrid Szebel-Habig will contribute her positions and perspectives. For their exemplary employee participation program, the founders and current advisory board of Goldbeck GmbH, Mr. Ortwin Goldbeck, will also receive the "AGP Stars 2018" in the course of the conference. >> Application and Program</p>	
	<p>24.04.2018: Fachseminar: Aktuelle rechtliche und steuerliche Entwicklungen der Mitarbeiterkapitalbeteiligung // Stuttgart [mehr]</p>	

IRELAND

	<p>IPSA : April 18 @ 7:30 am - 9:00 am - KPMG Ireland, 1 Stokes Pl, St. Stephen's Green - Dublin 2, D02 DE03 Ireland + Google Map - Free Seminar – Key Employee Engagement Programme</p> <p>It was hoped that the new Key Employee Engagement Programme launched by Government in Budget 2018 would be the 'go-to' tool for SMEs and Start-Ups to attract and retain key talent to ensure growth and resilience in the sectors. Now almost a full quarter into 2018 and details are still unclear as to how the scheme will operate...</p>
---	--

<p><i>On pouvait espérer que le nouveau programme concernant le recrutement des employés clés lancé par le Gouvernement dans le Budget 2018 conduirait à la création d'un outil adapté aux PME et aux Start-up pour attirer et retenir les talents nécessaires à la croissance et la pérennité de ces secteurs. A ce jour, après presque un trimestre, on ne sait pas dans le détail comment ce plan va fonctionner...</i></p> <p>June 21 @ 9:00 am - 1:00 pm - Google EMEA Dublin, Gordon House, Barrow St -Dublin, Dublin 4 Ireland + Google Map : ESOD18 – IPSA Employee Share Ownership Day 2018</p> <p>June 21 @ 7:00 pm - June 22 @ 12:00 am - Ballsbridge Hotel, Pembroke Rd - Ballsbridge, Dublin 4, Ireland + Google Map : Irish ProShare Awards 2018</p>
--

NETHERLANDS

<p>SNPI : 3 eenvoudige stappen naar personeelsaandelen In deze uitgebreide brochure beschrijven wij hoe je in 3 stappen medewerkersparticipatie kunt regelen:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Kies een rechtsvorm • Kies een participatievorm • Kies een implementatievorm 	
---	---

3 étapes simples pour partager des actions

Dans cette brochure détaillée, nous décrivons comment organiser la participation des salariés en 3 étapes:

- Choisir une forme juridique
- Choisir une forme de participation
- Choisir une forme de mise en œuvre


3 simple steps to staff shares

In this extensive brochure we describe how you can arrange employee participation in 3 steps:

- Choose a legal form
- Choose a participation form
- Choose an implementation form

UK

EOA :

	<p>Upcoming Events</p> <p>The Robert Oakeshott Lecture 2018 - 11 April 2018 @ 12:00 pm - 3:30 pm</p> <p>EOA Scotland Regional Network Meeting – Bright Ascension, Edinburgh 12 June 2018 @ 10:30 am - 2:30 pm</p> <p>EOA Summer Dinner – Palace of Westminster, London 14 June 2018 @ 7:00 pm - 10:30 pm</p> <p>EOA Midlands Regional Network Meeting – The John Lewis Partnership, Magna Park - 19 June 2018 @ 10:30 am - 2:30 pm</p>
---	---

ESOP CENTRE : Brexit : Post Brexit the UK will lose passporting rights, which allow the City to offer its services to all member states without regulatory barriers. In her key Mansion House speech on Brexit the Prime Minister said: “We are not looking for passporting because we understand this is intrinsic to the single market, of which we would no longer be a member. It would also require us to be subject to a single rule book, over which we would have no say.”Eventually, ...[\(More ...\)](#)

Brexit : *Après le Brexit, le Royaume-Uni perdra ses droits de passeport, ce qui permettra à la ville d'offrir ses services à tous les États membres sans obstacles réglementaires. Dans son discours clé sur le Brexit, la Première ministre a déclaré: «Nous ne recherchons pas de passeport parce que nous comprenons que cela est intrinsèque au marché unique, dont nous ne serions plus membres. Cela exigerait également que nous soyons soumis à un règlement unique, sur lequel nous n'aurions rien à dire. » Finalement, [\(Plus...\)](#)*

IpsProshare :

	Event Details	Date	Event Type
	ProShare Workshop: Introduction to Employee Share Ownership - Technical Speaker: David Ogden - DBO /Experts from PwC	Thursday 10 May	ProShare Workshop
	ProShare Workshop: Global Share Plan Update and Corporate Actions Speaker: Stuart Shackley - Micro Focus Philip Horner - Micro Focus	Thursday 17 May	ProShare Workshop
	ProShare Workshop: SIP & SAYE Survey Results Event Speaker: Gabbi Stopp - Head of ProShare / Panel - TBC	Thursday 24 May	ProShare Workshop
	ProShare Workshop: Develop Yourself Speaker: Janet Cooper OBE Shirley Cooper /Gabbi Stopp	Wednesday 6 June	ProShare Workshop
	ProShare Social Event: ProShare Summer Social	Thursday 14 June	ProShare Social Event
	ProShare ESP Conference: ProShare Annual Conference: 'Ownership Matters' Speaker: Industry Experts	Wednesday 3 October	ProShare ESP Conference
	ProShare Workshop: Introduction to Employee Share Ownership - Technical Speaker: David Ogden - DBO /Experts from PwC	Monday 12 November	

USA

EBRI : [Individual Account Retirement Plans: An Analysis of the 2016 Survey of Consumer Finances](#)

As defined contribution plans have proliferated in the private sector, the assets in individual account retirement plans (IA plans) have become the predominant source of financial assets for the American families holding them. Further, Americans with IA plan assets have larger net worth and are more likely to own a home. As such, any policy that alters this system could have consequences – either positive or negative – for Americans’ ability to fund a comfortable retirement. Read the [full article](#) and related [Fast Fact](#). (Mar. 26, 2018)

EBRI: [Les comptes individuels de retraite/ une analyse de l'enquête 2016 de Consumer Finances](#).

Depuis la prolifération des plans à contribution définie dans le secteur privé, les avoirs existant dans les comptes individuels de retraite sont devenus l'essentiel des avoirs financiers des familles américaines qui en possèdent. De plus, les Américains qui possèdent ce type de comptes ont une richesse nette supérieure et sont plus susceptibles de posséder leur maison. De ce fait, toute politique qui conduirait à une détérioration de ce système pourrait avoir des conséquences-positives ou négatives-sur la possibilité pour les Américains de se constituer une retraite confortable. Lire l'intégralité de l'article et la brève correspondante (26 mars 2018).

NCEO :

Small Business Committees in Both House and Senate Pass Employee Ownership Legislation

For the first time since the late 1970s, non-tax bills to promote employee ownership are moving in Congress. Two bills, both of which focus on the Small Business Administration, have passed in a committee without dissent, and both have bipartisan support. [\[More...\]](#)


Les comités de la petite entreprise tant à la Chambre des Représentants qu'au Sénat ont adopté un règlement portant sur l'actionnariat salarié.


Pour la première fois depuis la fin des années 1970, des textes d'exonération fiscale pour promouvoir l'actionnariat salarié vont être présentés au Congrès. Deux textes, tous les deux consacrés à la petite entreprise ont été adoptés en comité sans contestation, et avec le soutien des deux partis.

Updated Database of All U.S. ESOPs Now Available

Our [nationwide database of ESOP companies](#), newly updated with the most recent data from the U.S. Department of Labor, is available for purchase. The new database provides sponsor street addresses, industry information, plan participant counts, asset totals, and more. Regional databases containing plans within each of the nine U.S. Census divisions are also available. [Find out more.](#) **Les données actualisées de tous les ESOP Américains sont désormais disponibles.** [Notre base de données nationale des Sociétés ESOP](#), récemment mise à jour avec les informations les plus récentes du Ministère de Travail, est disponible à la vente. Cette nouvelle base donne les adresses des sponsors, les informations sur le secteur d'activité, les comptes des participants au plan, le total des actifs gérés, et plus encore. Des bases de données régionales relatives aux plans existant dans les neuf divisions Census aux USA sont également disponibles. [Chercher plus.](#)

PSCA :

	<p>Fiduciary Certification Program</p> <p>PSCA now offers online fiduciary training and certification.</p> <p>LEARN MORE ▶</p>	<p>PSCA now offers online fiduciary training and certification.</p> <p>LEARN MORE ▶</p>
---	---	--

	<p>May 1-2, 2018. Two full days of general and breakout sessions and networking events. Plus, Signature Awards and Lifetime Achievement Award presentations the evening of April 30th. Join plan sponsors and service providers to learn the latest in retirement plan administration, compliance, communications and more, and to network with your peers.</p> <p>(More ...)</p>
--	--


aipf-association.fr iafp-association.fr
aipf-association.eu iafp-association.eu
aipf-association.com iafp-association.com
aipf-association.org iafp-association.org


[iafp-aipf](https://www.linkedin.com/company/aipf-iafp)